
Schin op Geul, 9 september 2019

Geachte voorzitter, dames en heren van de commissie SOB,

Als voorzitter van De Heerlijkheid Schin op Geul wil ik graag met nadruk onder uw aandacht 
brengen dat wij bezorgt zijn.
Als Heerlijkheid SoG hebben wij net als alle andere Kernoverleggen als belangrijke 
doelstelling  om de leefbaarheid in het dorp niet alleen te bewaken maar ook te bevorderen en 
om het dorp vitaal, levendig en aantrekkelijk te houden. Om dit alles voor elkaar te krijgen 
zijn er in onze gemeenschap vele vrijwilligers in diverse verenigingen en stichtingen bezig. 
Zo ook bij de Heerlijkheid waar diverse werkgroepen met diverse projecten bezig zijn in het 
fysieke- maar vooral in het sociale domein.
HSoG is niet politiek gekleurd, doch spant zich in voor het welzijn van haar dorpsgenoten.
 
Wat zijn nu onze zorgen? SoG heeft al heel veel voorzieningen verloren, zoals de supermarkt, 
de pinautomaat, de basisschool, weekmarkt en verenigingen. En als we niet heel alert zijn dan 
gaat er weer een belangrijke voorziening verdwijnen. Ik heb het dan over de Fysiotherapie 
Heuvelland.
Want in de gemeenteraadsvergadering van 2 juli j.l. heeft de raad een besluit van het college 
van B&W verworpen. Dit besluit hield in dat Fysiotherapie Heuvelland ruimtes van de oude 
basisschool in SoG zou kunnen gaan gebruiken middels huurkoop. De fysiotherapeut is van 
plan speciale ruimtes in te richten, en daar ook fors in te investeren, waar ouderen oefeningen 
kunnen doen om soepeler te blijven. Iedere ouder die langer tuis kan blijven wonen en bv 
minder risico loopt op vallen is pure winst. Niet alleen menselijk gezien maar ook financieel. 

Als we vandaag te dag naar het demografische plaatje betreffende  de leeftijd van onze 
bewoners kijken dan zien we dat een behoorlijk percentage van de inwoners van SoG tot de 
senioren behoren. Juist voor ouderen is een fysiotherapeut belangrijk en aangezien het 
percentage 65+ers in SoG 28% is, ver boven het landelijke gemiddelde van 19% (bron alle 
cijfers.nl), is het belangrijk de fysiotherapeut te houden.
  
De overheid en ook de  lokale overheden zeggen al geruime tijd dat ouderen/senioren zo lang 
als mogelijk zouden moeten kunnen blijven wonen in hun eigen omgeving. Dat is een nobel 
streven, maar dan moeten er wel voorzieningen en faciliteiten aanwezig zijn om dit nobel 
streven te kunnen realiseren. Als ouderen dan zorg nodig hebben moeten deze wel aanwezig 
zijn, ik denk dan bijv. aan een huisarts, een fysiotherapeut en andere medische voorzieningen. 
Ook als ouderen vanuit hun huurhuis of vanuit hun eigen woning naar een kleinere woning 
willen verhuizen dan moeten deze wel aanwezig zijn. 



In ons streven om de bedoelde voorzieningen en faciliteiten te behouden, niet alleen voor de 
groep ouderen maar voor iedere bewoner van ons dorp is de aanwezigheid van een 
Fysiotherapie erg belangrijk. 
Ik heb in het begin gezegd dat een van onze doelstellingen is het vitaal en levendig houden 
van ons dorp. 
Een van de projecten van de Heerlijkheid SoG is het project “Sjin Fit”. Meer bewegen voor 
senioren. Dit is van belang voor de algemene gezondheid, eigenlijk voor jong en oud. 
Fysiotherapie Heuvelland in samenwerking met de Heerlijkheid en de gemeente gaan op 13 
sept. en 1 nov. een tweetal introductielessen verzorgen. Bij voldoende animo zal deze 
activiteit door onze fysiotherapeut vervolgd en uitgevoerd gaan worden. 
Na een huis-aan-huis-flyer over “hoe nu verder met de oude school”?,  hebben we  tal van 
reacties van inwoners ontvangen, zowel via sociaal media alsook mondeling tijdens  
ontmoetingen op straat. En alle reacties hebben als antwoord: de Fysiotherapie Heuvelland 
moet in het dorp blijven en liefst in het schoolgebouw met meerdere maatschappelijke 
functies. Het kleine terrein waarop de school staat heeft als bestemming: maatschappelijke 
bestemming. Door de fysiotherapiepraktijk daar kans te geven om uit te breiden is de kans 
groter om ook andere, maatschappelijk belangrijke activiteiten aan te trekken.

Ja... maar Schin op Geul heeft ook behoefte aan woningbouw.
Dat klopt maar op deze plek kunnen we maximaal 4 tot 6 woningen kwijt. Juist aan sociale 
woningbouw om de starters kansen te geven om in het dorp te kunnen blijven of 
zorgwoningen waar ouderen langer zelfstandig in kunnen blijven wonen is behoefte. Is het 
dan niet beter om ons te richten op de voetbalvelden die waarschijnlijk straks vrij gaan 
komen? We hebben een sterk verenigingsleven, Zangkoor, Fanfare, Schutterij, Club 77 etc. 
maar dat zijn verenigingen die jonge aanwas goed kunnen gebruiken. Jonge mensen die een 
binding met het dorp hebben. Daar zijn woningen voor nodig en de voetbalvelden bieden 
daarvoor prachtige kansen om samen met een woningbouwvereniging te ontwikkelen. En in 
plaats van die 4 tot 6 plekjes midden in het dorp kan daar toch iets prachtigs ontstaan??

We moeten het dorp levendig houden, een fysiotherapeut die dit initiatief toont is het waard 
om in SoG te laten blijven. 

De Heerlijkheid omarmt deze wens van harte en daarom doen wij het volgende beroep op u 
als lid van deze commissie.

Laat Schin op Geul geen slaapdorp worden, laat ons dorp geen museum worden waar alleen 
nog ouderen wonen en waar geen vitaliteit meer aanwezig is. Geef ons die kans!

We hebben behoefte aan mensen die vooruit durven denken, denken aan ons als inwoners. 
Dat oplossingen soms niet traditioneel zijn maar van beide partijen iets vragen is dan “ part of 
the game”. Daarom vragen wij U als onze volksvertegenwoordigers om uw genomen besluit 
in het dorpsbelang te heroverwegen en dat als dusdanig bij de wethouder kenbaar te maken.

Met vriendelijke groet,
De Heerlijkheid SoG.


